
Bestyrelsesmøde I Holeby Landsbyordning 

Referat 

Dato og tid:       Tirsdag d. 22.11.2022 kl. 16.30 – 19.30 

Sted:                Personalerummet 

Forplejning:       Pastasalat og letrøget skinke 

 

Bestyrelsens medlemmer: (Nikolaj, Konst. LBO leder og institutions- og SFO-leder), John T. (konst. Skoleleder), Tina J 

(medarb. rep institutionerne), Ane H (formand), Rikke J (Næstformand) Lisette (skole rep.), Lena (skole rep.), Mia P 

(skole rep.), Mia (rep. Fra dagtilbud), René (rep. Fra dagplejen), Pia (medarbejderrep.) 

Stort velkommen til Mia😊, som indtræder i stedet for Brian. 

Fraværende: John, Tina, René og Lena 

Gæster: Thomas Bo Østergaard (udvalgsformand, Børn- og Skoleudvalg) 

  

1. Kl. 16.30 til 17.15: Besøg af B.-& S.- formand, Thomas Østergaard. 
Husk at forberede spørgsmål. 

Referat: 

• Der spørges ind til status på bygningerne: 

 

• Lige nu problemstillingen i f.t. bygninger hos direktionen/administrationen. Det 

er med andre ord, en bygningssag, som administrationen tager sig af. Det er et 

driftproblem, og altså ikke et politisk anliggende! 

• Direktionen træffer således beslutninger om bygningerne i samarbejde med den 

lokale ledelse. 

• I forhold til de manglende faglokaler hedder det force majeure – det vil sige, at 

det kun kan køre i en kort periode. 

• Bygningerne er ved at blive tilset af ingeniørfirma nr. 2 (Niras fra Jylland). De 

skal udkomme med en ekspert-vurdering i slutningen af næste uge (d. 2. dec.) 

eller måske ugen efter. Denne vurdering ligger til grund for administrationen 

endelige beslutning vedrørende bygningerne i Holeby. Beslutningen skal foreligge 

senest 31/12-2022. 

• Hvis bygningerne vurderes usikre i forhold til brug, så skal bygningerne rømmes 

med det samme, altså nærmest over natten. Eleverne skal således hurtigst 

genhuses ét sted eller andre steder. Dette kunne være i barakker/pavilloner, 

andre kommunale bygninger eller på andre skoler, hvor der plads/kapacitet. Der 

kommer altså flere mulighedsscenarier i spil. Der spørges ind til, om Havneskolen 

kan anvendes!? Det er en mulighed. 

• Hvis bygningerne vurderes egnede i den anden ingeniør-vurdering, så skal der 

selvfølgelig laves faglokaler mv. på den eksisterende skole. Så har vi fortsat en 

skole i Holeby. 

• Thomas lægger hovedet på blokken i forhold til, at bestyrelse og MED-udvalg skal 

inddrages i de eventuelle løsninger, hvis eleverne skal flyttes. Hvis dette ikke 

sker, skal bestyrelsen tage direkte kontakt pr. mail til Thomas Ø. 



• Politikerne vil det bedst mulige for vores børn og ansatte, og de skal skånes mest 

muligt. 

• Thomas Ø. lover jobsikkerhed, hvis Holeby skulle lukke pga. dårlige bygninger. 

 

• Der spørges ind til bygningsproblem versus lukning af Holeby Landsbyordning. 

 

• Man skal skille diskussionen om bygninger og skolestruktur. 

• Alle politikere er kede af, hvis man skal lukke Holeby Landsbyordning. 

• Der er ingen skjulte dagsordener i forhold skolestruktur med videre. Politikerne 

er i udgangspunktet tilfredse med den nuværende skolestruktur, men dårlige 

bygninger sætter en ny dagsorden. 

• Beløbet på 134.000.000, - til renovering af Holeby skole kom helt bag på 

politikerne. 

• Hvis bygningerne lukkes pga. nedstyrtningsfare, så kan skolen måske lukke med 

udgangspunkt i force majeure. Hvordan kan man bevare en skole uden 

bygninger? En evt. ny skole kan tidligst bygges og indvies i måske 2025. 

• Politikerne kigger også på Lollands demografi, altså hvor mange børn der 

antageligt er på Lolland i fremtiden. Lige for tiden er der ledig kapacitet på 

skolerne. 

• Politikerne vurderer alle skoler (herunder specialskolen) set i relation til 

inklusionsdagsordenen. Hvordan løses den udfordring bedst? 

• Politikerne kigger tillige på gamle og dårlige bygninger, og alle de penge der 

bliver brugt på at vedligeholde og opvarme disse. 

• Politikerne kigger fx på Horslunde og sandsynligheden eller mangel på samme i 

forhold til at kunne drive to skoler til 9. klasse i Horslunde. 

• Skal man rive ned og bygge nyt og stort er også italesat som scenarie. 

• Intentionen var, at påbegynde dialogen om fremtidens skole med bl.a. 

pædagogik/didaktik, lærer/pædagog-samarbejde, sund kost, 

kompetenceudvikling og rekruttering i fokus, men alt dette overskygges aktuelt 

af den udfordrede bygningsmasse i primært Holeby og Horslunde. 

• Thomas tænker, at uanset hvad, så bevares dagplejen og børnehaven i Holeby. 

• Et godt råd fra Thomas kunne være, at bestyrelsen undersøger, hvilke muligheder 

bestyrelsen har indenfor loven, i sådanne situationer. 

• Bestyrelsen adresserer problemstillingen i forhold ti forældrenes usikkerhed og 

deraf formodentlige fravalg af Holeby skole. Til næste skoleår er der indtil videre 

kun indskrevet 8 elever. Potentialet er ca. 22 i distriktet. Thomas anerkender 

udfordringen. 

 

2. Godkendelse af referat (vedh.) 

Godkendt 

 

3. Godkendelse af dagsorden (vedh.) 
Godkendt 

 

3. Nyt fra ledelse, formand og elevråd 

 
Referat:  

Ledelse: Der er ved at blive indhentet (af bygning og service) tilbud på en 

pavillonskole, der ( i tilfælde af evakuering) sammen med Arenaen kan erstatte og 

udgøre funktionerne i de dårlige bygninger. Vi afventer fortsat oplægget og prisen. 



Formand: Intet 

Elevråd: Intet 

Referat:  

5. Sidste nyt om bygninger mv. 

Referat:  

Blev behandlet under punktet med Thomas Østergård. 

7. Høringssvar – hvidbog (se allerede udsendt bilag) 

Referat: 

Med udgangspunkt i MED-udvalgets høringssvar blev der udarbejdet et høringssvar 

fra bestyrelsen. Nikolaj renskriver høringssvaret og sender det til staben for Skole og 

Dagtilbud. 

8. Godkende ferieplan 

Referat: 

Godkendt med fokus på de 7 ugers ferie og SFO’s mulighed for at holde åbent. 

8. EVT  

Nåede ikke. 

NB. Bestyrelsens formandskab nikkede efterfølgende mødet til igangsættelse af et 

mindre bevægelsesprojekt i skolen, der skal køre frem til sommerferien 2023. John 

T. er tovholder på projektet. 

 

 


